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Verslag van de vergadering van de Commissie Samenleving van donderdag 26 juni 2008 

 

 

 

Aanwezig zijn: 

De heer M. Bogerd (voorzitter), dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten 

(VVD), Y. Weijand (VVD), M. Luijer (CDA), L.B.M. Venselaar (PvdA), T. Zeilstra-van der Meulen 

(PvdA), en M.J. Kolkman-Hoving (ChristenUnie), heer F. Brouwer (ChristenUnie), dames A.S.M. Roda 

(GroenLinks) en  G.A. Dijkstra-Oostindie (PvdD)en de heer S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van Gedeputeerde Staten: de heer H.Dijksma (gedeputeerde) 

 

Afwezig zijn:  

Dames N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP) en  M.C. Bax (PvdD), heren J.N.J. Appelman (CDA) 

en R. de Wit (SGP) 

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De commissie besluit eerst de agendapunten van de heer Greiner te behandelen. 

 

3. Mededelingen 

- Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw M.C. Bax (PvdD)en de heer R. de Wit (SGP). 

- Ter kennisneming naar u gemaild of in uw postbakje gelegd: 

- Mail d.d. 23 juni 2008 over volgorde agendapunten cie Samenleving 

- Mail d.d. 21 juni 2008 over documentatie m.b.t. wettelijke taken op het gebied van 

cultuurhistorie 

- Memo 697451 d.d. 19 juni 2008 over aangepaste lijst met moties 

 

De voorzitter betreurt dat te weinig fracties wilden deelnemen aan de excursie archeologie 

waardoor deze niet kon doorgaan. Hij hoopt dat volgende keer uit elke fractie een 

vertegenwoordiger aanwezig zal zijn. De ‘oudgedienden’ moeten tijdig geïnformeerd worden. 

De PvdA spreekt haar teleurstelling uit dat de excursie ondanks de uitgebreide voorbereiding niet is 

doorgegaan. Het verbaast dat de afzegging per mail is gegaan en niet per telefoon. 

De VVD vindt het jammer dat de vooraankondiging niet tijdig is verstuurd en dat de ex-Statenleden 

uiteindelijk niet zijn uitgenodigd. De fractie betreurt het dat zo weinig fracties zich hebben 

aangemeld ondanks de lange voorbereiding en vraagt zich af of er tussendoor niet een stimulans had 

kunnen uitgaan van de griffie. 

De voorzitter: dit is een goede les voor de volgende keer. Er zal meer nadruk moeten liggen op het 

aanmelden.  

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

  

4. Verslag van de vergadering van 15 mei 2008 

Er zijn geen wijzigingen ontvangen. Er zijn geen opmerkingen tijdens de vergadering. Het verslag 

wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

5. Verslag van de vergadering van 22 mei 2008 
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Er zijn geen wijzigingen ontvangen. Er zijn geen opmerkingen tijdens de vergadering. Het verslag 

wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

a. Lijst van toezeggingen 

Afsluiting Leef met Stijl: blijft staan 

Werkbezoeken: wordt toegezonden 

Jeugdzorg: vervalt 

Informatie goede projecten: na de grote vakantie, afstemmen met werkbezoeken 

Financiering van voorzieningen, zoals ‘Zij aan zij’ en ‘Enkeltje Zelfstandig’: vervalt 

Hoeveel indicatiestellingen hebben niet geleid tot zorg: volgende commissievergadering 

Cebeon rapporten: na de zomer 

Nota stagebeleid: vervalt 

Stand van zaken Hoger Onderwijs: vervalt 

 

b. Lijst van moties  

De voorzitter: de moties ‘Zij aan Zij en Enkeltje Zelfstandig, ‘Aansluiting primair onderwijs en 

jeugdzorg’ en ‘Jeugdzorg’ zijn uitgezet.   

 

6. Lijst ingekomen stukken van 26 juni 2008 

De PvdA wil naar aanleiding van de monitor speciaal onderwijs (stuk van 24 juni) dit onderwerp in 

een volgende commissievergadering bespreken. 

Het CDA: graag in de volgende vergadering. 

De voorzitter: het onderwerp komt aan de orde in de volgende commissievergadering. 

Voor het overige wordt de lijst met ingekomen wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

7. Lijst ter kennisneming stukken van 26 juni 2008  

De lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

8. Door fracties ingebrachte onderwerpen 

Geen. 

 

11. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a. Mededelingen 

Geen. 

 

b. Statenvoorstellen 

1. Stagenota Flevoland 2008-2011 

Eerste termijn  

 

De PvdA constateert dat de stagenota inmiddels elders is behandeld. De fractie vindt dat de nota 

ook in de Commissie Samenleving had moeten worden behandeld omdat de motie, die er aan ten 

grondslag ligt, voortkomt uit deze commissie. De PvdA vindt het een moeilijk te lezen nota. De nota 

staat sterk in het teken van de relatie bedrijfsleven/onderwijs; de sociale component wordt gemist. 

De rol van Axxion wordt te weinig benoemd. Partners zouden meer qua samenwerking moeten 

worden aangesproken dan als adviseurs. De nota geeft geen volledige invulling aan de motie. 

Het CDA vindt dat de nota ook in de commissie samenleving besproken had moten worden. De nota 

is goed van opzet; hetgeen vertrouwen geeft in de realisatie. De sociale component is onderbelicht. 

De VVD vindt dat de nota in de commissie samenleving had moeten worden behandeld. Het is een 

goed leesbare nota en geeft goede uitvoering aan de motie van VVD en CDA. De VVD is blij dat de 

website ‘kies je beroep’ nu beschikbaar is voor alle gemeenten. Is de provincie van plan met een 

persoonlijke startkwalificatie te komen of daar meer aandacht aan te geven? 

GroenLinks vindt dat het actiepunt achterstand allochtone jongeren beter uitgewerkt moet worden.  

 

Gedeputeerde Greiner zegt dat de nota specifiek is gericht op het bevorderen van werk onder 

jongeren door het stimuleren van stageplaatsen. Het gaat dus om beroepsstages en niet om 

maatschappelijke stages. De motie heeft vooral betrekking op stageplaatsen bij de overheid.  

De allochtone jongeren in Flevoland - en elders – vormen een probleem. Axxion is gevraagd met een 

plan te komen. Het plan is nog niet uitgewerkt; uitvoering is dus nog niet mogelijk.  
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Er zijn 17 acties geformuleerd die sterk van elkaar verschillen. Scholen zijn niet bereid hun 

stageplaatsen in een bank te stoppen; daarom is nu gekozen voor een breedtestrategie.  

Er is een samenwerkingsverband in het praktijkonderwijs ontstaan waarin besloten is  

startkwalificaties mogelijk te maken. Dit wordt door de provincie ondersteund. 

 

Tweede termijn 

De PvdA: ‘kies je beroep’ is een succes. Wanneer wordt dit uitgerold over totale provincie? De 

provincie zou 30 stageplaatsen in het provinciehuis invullen. Hoe staat het daarmee?  

GroenLinks is gedeeltelijk tevreden met het antwoord van de gedeputeerde maar vindt dat het 

actiepunt vaag blijft. 

 

Gedeputeerde Greiner: ‘kies je beroep’ is een succes maar ook kostbaar. Verwacht wordt dat dit 

jaar de site compleet is voor alle gemeenten. Op 9 mei waren 13 stageplaatsen bij de provincie 

ingevuld. Er waren toen nog tien plekken beschikbaar. Het probleem is het vinden van jongeren. 

De PvdA: is er geen stageplaatsenprobleem? 

Gedeputeerde Greiner: organisaties spannen zich voldoende in voor het aanbieden van plaatsen. De 

ROC’s werken nog niet geolied genoeg om de stageplaatsen op te vullen. 

Het CDA: in gesprekken met jongeren blijkt dat hen niet duidelijk is wat er leuk is aan 

stageplaatsen bij de overheid. 

Gedeputeerde Greiner: in september zal er een plan voor allochtone jongeren zijn. 

 

c. Bespreekstuk(ken) 

1. Presentatie Hoger Onderwijs 

Gedeputeerde Greiner geeft een presentatie over het Hoger Onderwijs. 

 

De PvdA vraagt of de overname door Windesheim niet leidt tot een te groot aanbod van christelijk 

onderwijs. 

De VVD vraagt of de opleiding Retail Academy in Lelystad niet conflicteert met die in Almere. 

Lelystad krijgt nu economische opleidingen; deze zouden toch in Almere komen? 

Het CDA geeft complimenten voor het bereikte convenant. Lopen alle initiatieven op schema? Hoe 

wordt het proces gemonitord? Flevo University is een aansprekend idee.  

Gedeputeerde Greiner: HvA en Windesheim maken afspraken hoe ze verder gaan in Almere. De 

overheid heeft hier geen beslissende invloed op; dat is inclusief de signatuur. 

De PvdA: het zou goed zijn als het aanbod gevarieerd blijft en geen gedwongen keuzes qua 

signatuur gemaakt hoeven te worden. 

De CDA: de provincie gaat er niet over, het is juist de verdienste van het college dat er nog enige 

regie gevoerd wordt. 

 

Gedeputeerde Greiner: Small Business in Almere en Retail Academy in Lelystad zijn verwant maar 

sterk geënt op de lokale economische situatie. Wat betreft de economische opleiding in Lelystad: 

de HvA heeft aanvragen voor licenties voor Almere laten verlopen.Windesheim heeft uiteindelijk 

licenties verkregen. Er wordt voorgelopen op het schema.  

GroenLinks: hoe zit het met financiële kant van de zaak? HvA heeft geprofiteerd van geld voor 

Flevoland en lijkt zich nu terug te trekken.  

Gedeputeerde Greiner: dat laatste is zo. Er komt een gesprek met HvA. Het starten van de 

opleidingen kost veel geld. Er komt meer duidelijkheid als er in oktober een businessplan is.  

 

d. Vragenronde 

Geen. 

 

9. Portefeuillehouder J.M. Bos 

a. Mededelingen 

1. Jeugdzorg 

Gedeputeerde Bos: er komt een uitgebreide presentatie over het speciaal onderwijs. 
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b. Bespreekstuk(ken) 

1. Sturing jeugdzorg 

Eerste termijn 

 

De VVD vindt het een heldere nota. De marktwerking wordt te negatief neergezet in de nota. 

Marktwerking kan wel degelijk leiden tot een betere aanpak.  

De VVD wil dat voor de toekomst het stimuleren van marktwerking wordt opengehouden. Hoe 

verwacht de gedeputeerde dat jeugdzorgaanbieders meer ruimte krijgen voor innovatie? Mogen de 

aanbieders zelf bepalen hoe zijn de subsidies hiervoor aanwenden? Zijn er al ideeën over de 

controle op de prijskwaliteit? Eén procent van de subsidie wordt vooralsnog achtergehouden. Is dit 

een gebruikelijk percentage? Bureau Jeugdzorg adviseert de provincies jaarlijks, is dit ook in andere 

provincies gebruikelijk? Zijn bij het voornemen ten aanzien van complexe zorgtrajecten de 

voortgang, het overzicht en de resultaten te garanderen. Is er sprake van een besparing? 

Gedeputeerde Bos: per interruptie. Veel vragen zijn technisch en kunnen in deze vergadering niet 

beantwoord worden. De afdeling zal de vragen graag beantwoorden.  

Het CDA zegt dat er een debat moet komen over de sturing op de jeugdzorg. De nota geeft niet 

duidelijk aan waarover het debat kan gaan maar gaat meer over wat het college nu uitvoert. De 

visie op de sturing is onvoldoende: waar wil het college op sturen, welke vorderingen worden 

jaarlijks bereikt in termen van aantallen of percentages, gefaseerd invoeren van transparantie, 

toetreden van nieuwe aanbieders. Uit de nota blijkt niet wat het college in Flevoland in deze 

periode wil bereiken. Het CDA wil het subsidietraject meer vooraf faciliteren. Daardoor ontstaat 

meer ruimte om in te spelen op de vraag. De vele regels maken het onmogelijk om goed in te spelen 

op de vraag. De alinea over de ongewenste effecten van marktwerking vindt het CDA tendentieus.  

De ChristenUnie vindt dat het plan goed aansluit bij hetgeen in de commissie besproken is. De 

fractie is blij met de resultaatgerichte benadering. Komt er een indicatiestelling met een beoogd 

einddoel en bijpassend budget? De fractie vindt dat er ruimte moet blijven voor nieuwe 

zorgaanbieders. Zijn er ervaringen in andere provincies die waardevol zijn voor Flevoland? Namens 

de SGP wil de ChristenUnie ook enige zaken aangeven. De SGP kan zich vinden in de gestelde 

uitgangspunten. Het geld moet zo doeltreffend mogelijk worden besteed zonder te veel 

bureaucratische rompslomp. Soms moet daarvoor marktconform zakelijk gewerkt worden. 

Periodieke verantwoording is nodig van de bestedingen van het geld. Prestatie-indicatoren moeten 

worden gesteld. 

GroenLinks is blij met de notitie. Veel uit de discussie komt terug in de nota. Dankzij de prestatie-

indicatoren kan nu beter naar de kwalitatieve aspecten gekeken worden. Dit is belangrijk. Is er een 

prognose voor volgend jaar? Lukt het de planning te halen? 

De PvdA vindt het een goede nota. Alle elementen in de discussie zijn er in opgenomen. Het gaat er 

niet om een discussie om de discussie te voeren. 

Het CDA: de fractie wil dat eerder gemaakte opmerkingen die niet in de nota terugkomen wel aan 

de orde komen. 

De PvdA: de discussie over marktwerking is goed verwerkt in de nota. Er wordt opnieuw niet gezegd 

dat marktwerking a priori uitgesloten is maar dat sprake moet zijn van aanvullend aanbod met 

onderaannemerschap. Het goede van de nota is dat deze resultaatgericht is. De fractie heeft grote 

zorgen of de financiering door het rijk, uitvoering van de nota wel mogelijk maakt. 

 

Gedeputeerde Bos: de provincie streeft naar een meer resultaatgerichte aanpak. Hiervoor zijn soms 

nog wettelijke aanpassingen nodig. Nieuwe aanbieders bieden zich nu niet aan. Als er nieuwe 

aanbieders komen die iets nieuws aanbieden wordt maximaal gekeken hoe dat gerealiseerd kan 

worden. Er is veel provinciaal geld gestoken in kleine aanbieders die het niet gered hebben. Het 

proces van schaalvergroting is met moeite tot stand gekomen. De voordelen daarvan moeten 

bewaard blijven. 

Het CDA: toetreden van nieuwe zorgaanbieders is dus mogelijk. De tekst in de nota formuleert het 

anders. 

Gedeputeerde Bos: het is nu niet actueel. Waar het wel actueel is, gaat het om kleine, kwetsbare 

zorgaanbieders waarvoor leergeld is betaald. Interessante zorgaanbieders wil het college 

binnenhalen, grotere zorgaanbieders op dit moment zeker niet. 

Het CDA: de tekst wordt herschreven? 

Gedeputeerde Bos: dat is niet het geval. De nota geeft zicht op hoe nu gestuurd wordt.  

De VVD: de VVD is het eens met de opmerking van het CDA. Het stuk zegt dat marktwerking wordt 

ontraden en dat het kan leiden tot ongewenste effecten.  

De PvdA de nota verwoordt de discussie goed. De nota is niet a priori tegen nieuwe zorgaanbieders.  
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De VVD: in die discussie is aangegeven dat de formulering anders moet. 

De PvdA: er is ingestemd met de Nota Jeugdbeleid, daar staat het ook zo in. 

ChristenUnie: de tekst heeft het over onderaannemerschap voor nieuwe toetreders. Wie bepaalt er 

dan, is er dan wel sprake van een nieuwe zorgaanbieder? 

De PvdA: is het antwoord van de gedeputeerde niet duidelijk? 

De ChristenUnie: de gedeputeerde is duidelijk, de tekst formuleert het anders. 

 

Gedeputeerde Bos: het onderwerp kan dit najaar terugkomen bij het meerjarenbeleidskader. De 

opmerkingen die gemaakt zijn, zijn gehoord. Wellicht kan de tekst nog verfijnder worden gemaakt 

in het beleidskader. 

De voorzitter constateert dat de commissie hiermee instemt en dat dit onderwerp daarmee is 

afgerond.  

Gedeputeerde Bos: waar het CDA zegt dat de notitie niet compleet is, is dit zo omdat onderwerpen 

in het najaar aan de orde zullen komen. Aanbieders kunnen niet zelf bepalen welke ruimte ze 

hebben voor innovatie. Dat gaat op basis van planning en in overleg. 

 

Tweede termijn 

De PvdA: komt er zwaar weer wat betreft de rijksfinanciering? 

Het CDA: kan er een stroomschema, een grafisch weergegeven sturingsfilosofie, gemaakt worden.  

 

Gedeputeerde Bos: dat is een goed idee. Als er wensen en ideeën voor het schema zijn, hoort hij 

dat graag. Wat de rijksfinanciering betreft is inderdaad zwaar weer te verwachten. 

 

De voorzitter constateert dat bij het meerjarenbeleidskader wordt teruggekomen op zorgaanbieders 

en marktwerking. 

 

2. Informeren voortgang projecten 

 

Tussenevaluatie project Primair Onderwijs-Jeugdzorg 

GroenLinks: van welke datum is de evaluatie? De wensen en behoeften in het veld gaan over 

structurering, projectleiding etc. Ontbreekt het daaraan? Er wordt meer verwacht van het onderwijs 

als het gaat om verantwoordelijkheid gaat. Wat is de reden dat dit onvoldoende gerealiseerd is? Hoe 

kan dit beter? 

De PvdA: de fractie is het eens met de structuur, dit is een verbeterpunt. Er is dankzij de 

zorgadviesteams een betere afstemming. Er wordt met grote tevredenheid naar het resultaat 

gekeken. 

De ChristenUnie: vraagt waarop de positieve resultaten gebaseerd zijn. Is er onderzoek gedaan? 

Welke taak heeft de provincie in het traject passend onderwijs? 

Het CDA is blij met de resultaten van het project. Het voorziet in een hiaat in de keten. De fractie 

wil graag meer informatie, welke scholen participeren, welke resultaten zijn gehaald, etc. Hoe 

vindt de overdracht naar de sector plaats? 

 

Gedeputeerde Bos: enkele vragen kunnen beantwoord in de eindevaluatie. De cijfers zijn niet 

zomaar uit de lucht gegrepen. De provincie heeft nog geen uitgewerkte ideeën over het passend 

onderwijs. Er was sprake van een rommeltje in de keten; het onderwijs wist niet goed zijn weg in 

de jeugdzorg. Er is vooral gecoördineerd en er zijn ZAT’s ingericht. Het veld is blij met de 

coördinatie en de structuur. En wordt traditioneel door mensen in het onderwijs aandacht besteedt 

aan zorg. Daarin is structuur gekomen, dat heeft te maken met verantwoordelijkheid. Ook 

meldingen hebben te maken met verantwoordelijkheid hemen.  

 

Evaluatie Leef met Stijl 

De ChristenUnie heeft een kanttekening bij het programma. Er zijn meer programma’s; het is een 

belemmering dat er geen keuzevrijheid is. 

De VVD vindt het opvallend dat Jeugdzorg weinig interesse toont. 

Het CDA: is er één methodiek? Hoe is op termijn de rol van de provincie? 

GroenLinks: hoe gaat het met de voortzetting van het project? Komen er nog scholen bij? Als het 

project voortgezet wordt, is het dan nodig om anderen er bij te betrekken? 
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Gedeputeerde Bos: de laatste vragen zijn onderdeel van de eindevaluatie. Er zijn meerdere 

methodes, voor deze methodiek is nadrukkelijk gekozen. Het project voorziet in een behoefte bij 

het onderwijs. Het onderwijsbudget en gebrek aan tijd maken het moeilijk voor scholen het project 

over te nemen. Het is niet verwonderlijk dat Jeugdzorg minder met Leef met Stijl te maken heeft. 

Het is al onderdeel van hun opleiding en dagelijks werk.  

 

Voortgangsrapportage Jeugdzorg Intensief Pedagogische Thuishulp 

De VVD: de eerste gezinnen zijn in IPT opgenomen; wanneer kunnen de eerste resultaten verwacht 

worden? Er is een expertmeeting IPT. Gezien de kritische geluiden op de politieke markt is het 

wellicht verstandig ook raadsleden uit te nodigen.  

Het CDA wil meer zicht hebben op de risico’s c.q. negatieve effecten van deze methode – daar zijn 

ook geluiden over - en vraagt om een stand van zaken ten aanzien van de residentiële opvang. De 

relatie is relevant.  

De PvdA vindt het positief dat niet alleen op IPT gericht wordt maar dat het breed wordt 

aangepakt.  

De ChristenUnie: is er sprake van een wachtlijst? 

 

Gedeputeerde Bos: er is een wachtlijst. IPT is een erkende vorm van hulp. Er zijn meerdere vormen 

van IPT ontstaan. Op de politieke markt was een raadslid met een wat ongenuanceerde opvatting. 

Hij is welkom. Schriftelijk zal bekend gemaakt worden wanneer het wetenschappelijke onderzoek 

van het IPT beschikbaar is. De rapportage over residentiële opvang kan betrokken worden bij het 

meerjarenbeleidskader. Dan moet wel duidelijk zijn welke gegevens gewenst zijn. 

Het CDA: vraag en aanbod. 

 

c. Vragenronde 

GroenLinks heeft in de krant gelezen dat Friesland alle kinderen in één wachtlijst zet. Hoe is dit in 

Flevoland geregeld? 

Gedeputeerde Bos: uitgezocht zal worden wat er precies in Friesland aan de hand is. 

De ChristenUnie heeft een vraag namens de SGP. Er is subsidie verstrekt voor een echografie op 

Urk. Vrouwen op Urk kunnen echter al sinds 2007 een echo laten maken na verwijzing door een 

huisarts. Kan deze arts voor zijn echograaf alsnog een subsidie ontvangen? 

Gedeputeerde Bos: de provincie heeft een bijdrage gegeven voor het apparaat omdat de 

gynaecologen van het IJsselmeerziekenhuis de echo verzorgen in het gezondsheidscentrum op Urk. 

ChristenUnie: is dit geen concurrentievervalsing? 

Gedeputeerde Bos: De vraag verbaast. Dit is specialistische zorg die Noordelijk Flevoland zo nodig 

heeft. De specialisten doen dit op locatie maar zij hadden zelf onvoldoende financiële middelen. 

Voor zover bekend is er geen andere gynaecoloog die dit aanbiedt op Urk. 

Partij voor de Dieren: gaat het hier om pretecho’s? 

Gedeputeerde Bos: voor zover bekend gaat het om geïndiceerde echo’s. 

De VVD: is dit geen precedent voor anderen? Waar leg je de grens? Uit welk potje is het 

gefinancierd? 

Gedeputeerde Bos: er is een subsidiepot gezondheidszorg. Als elders waardevolle specialistische 

hulp in Flevoland gegeven kan worden, terwijl er geen of weinig financiering is, zal een aanvraag in 

behandeling worden genomen. 

 

Mevrouw Stenus (VVD) en de heer Brouwer (ChristenUnie) verlaten de vergadering. 

 

10. Portefeuillehouder H. Dijksma 

a.  Mededelingen 

Geen. 

 

b. Statenvoorstel(len) 

1. Nieuwe concessie Omroep Flevoland 

 

De PvdA is voorstander van het verlengen van de concessie. Er zijn enkele vragen. Waarom wordt zo 

expliciet aangegeven dat de zetel communicatie in de programmaraad niet bekleed wordt en 

welzijn ook namens de allochtonen spreekt? Kan de provincie helpen bij het zoeken van een 

onafhankelijke voorzitter? 
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De ChristenUnie vindt dat de provincie de omroep moet blijven bekostigen. Namens de SGP: deze 

partij kan zich ook vinden in het voorstel. Deze fractie kan zich overigens niet vinden in alle 

programma’s. De omroep moet zich er bewust van zijn dat zij moet bezuinigen. 

GroenLinks wil enkele aanscherpingen voorstellen. De doelgroep ‘kerk’ kan beter benoemd worden 

als ‘levensbeschouwelijke groeperingen’, dit is breder. De sector natuur ontbreekt. Welzijn en 

allochtonen moeten niet op een hoop gegooid worden. 

De PvdD is voor splitsing van welzijn en allochtonen. Er moet meer aandacht komen voor natuur. 

Kerk kan gewijzigd worden in levensbeschouwelijke groeperingen. 

Het CDA kan zich vinden in het voorstel. De doelgroep kerk veranderen is niet nodig; dit zou 

onduidelijkheid scheppen. 

GroenLinks: ook met de doelgroep geloofsovertuigingen is er een duidelijke structuur. Bovendien 

sluit je dan geen groepen uit.  

De VVD: natuur valt onder milieu; er is dus al een goede invulling. Binnenkort wordt de provinciale 

index ROOS/IPO aangepast. Zijn er grote wijzigingen te verwachten? De fractie vindt dat de omroep 

haar begroting sluitend moet maken door bezuinigingen. De Nederlandse Bond van 

Plattelandsvrouwen bestaat niet meer. Zij heten Vrouwen van Nu. 

 

Gedeputeerde Dijksma: de provincie hecht er aan dat de plaatsen in de programmaraad bezet zijn. 

Hier zal op gewezen worden. Als PS de programmaraad wil wijzigen, kan zij hiertoe stappen 

ondernemen. De gedeputeerde is het eens met de opmerking van de VVD over natuur en milieu. 

Wellicht dat beter over natuur gesproken kan worden dan over milieu. Axxion blijkt in de praktijk 

een goede vertegenwoordiger van de allochtonen. Er komt een evaluatie van de programmering.  

 

GroenLinks overweegt een amendement in te dienen. 

De voorzitter: het voorstel gaat als bespreekstuk naar de Staten. 

 

c. Bespreekstuk(ken) 

1. Ontwerpbeleidskader Cultuur 2009-2012 

Eerste termijn 

 

Het CDA is blij met het stuk. Het is een goed kader voor verdere discussie. 

De PvdA wil een verschuiving naar de amateurkunst en meer spreiding, aandacht voor jongeren, 

allochtonen. Ondanks het teruglopen van rijksmiddelen moet meer ambitie mogelijk zijn, daarvoor 

kunnen eventueel middelen vrijgemaakt worden. De fractie wil ombuigen. Er moet minder accent 

zijn op landschapskunst. Na het afronden van het project in de Noordoostpolder moet aandacht voor 

nieuwe landschapskunst worden afgebouwd. Waarom is de rol van Omroep Flevoland zo summier 

beschreven? Toegankelijkheid en diversiteit zijn zaken die hier relevant zijn. Ondertiteling staat 

nog steeds op de agenda. Wat zijn de ideeën over nieuwe kunstvormen; er wordt gesteld dat 

innovatie een must is maar dit is weinig uitgewerkt. De procesgang vereist een strakke regie: hoe 

ziet de gedeputeerde dit. Er ontbreken omgevingsfactoren: welke ontwikkelingen spelen er in de 

kunst buiten Flevoland? De fractie vindt dat mogelijkheden voor beeldende kunst in de andere 

gemeenten dan Almere en Lelystad gestimuleerd moet worden door samenwerking en door dit van 

onderop te doen. Waarom stelt de nota dat de verantwoordelijkheden voor cultuureducatie diffuus 

zijn? 

 

Gedeputeerde Dijksma: dit komt voort uit de notitie die de commissie heeft opgesteld. 

De voorzitter: de commissie heeft gesproken over kaders en prioriteiten. De voorliggende vraag is of 

dit stuk de opvattingen goed verwoordt. 

 

Het CDA: vraagt de PvdA om een sterkere rol van de provincie bij cultuureducatie? 

De PvdA: er moet duidelijkheid komen over de scheiding van verantwoordelijkheden.  

De VVD vindt dat de nota een goede verwoording is van wat eerder besproken is. De fractie vindt 

dat landschapskunst een speerpunt moet blijven. De commissie hoeft niet betrokken te worden bij 

de uitwerking. Terugkoppeling is voldoende. De provincie moet zich verantwoordelijk voelen voor 

beeldende kunst in de overige gemeenten; hiervoor moet eventueel budget komen. Cultuureducatie 

is geen taak voor de provincie. De fractie kan zich vinden in de procesgang. Een aantal projecten 

cultuur wordt afgewezen omdat het om kleine projecten gaat. Worden kleine projecten bij 

voorbaat uitgesloten? Bij zeven, acht wordt geen reden gegeven. Is dit nog te achterhalen. Worden 

indieners die te laat zijn, hierop gewezen zodat ze volgende keer wel op tijd zijn?  
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Is er met de indieners cultuureducatie voortgezet onderwijs gecommuniceerd zodat zij volgende 

keer weten wat ze moeten doen? Wat is de reden dat een gereserveerd budget ontbreekt als een 

aanvraag gedaan wordt? 

De ChristenUnie spreekt mede namens de SGP. De fracties zijn het eens met de hoofdlijnen. Het 

beleid moet gericht zijn op Flevolanders. Jongeren zijn een belangrijke doelgroep. Innovatie is goed 

maar er moet ook aandacht zijn voor traditionele kunst. De ChristenUnie wil landschapskunst wel 

als icoon behouden. De gedeputeerde heeft toegezegd dat bij de aankoop van nieuwe kunst 

gekeken wordt of dit kwetsend of discriminerend is. Deze aanpak moet een plaats krijgen in de 

nieuwe nota. De provincie moet niet in het gat beeldende kunst voor de overige gemeenten 

springen. Cultuurhistorie moet onderdeel zijn van het totale beleid van de provincie. Het 

takenpakket van de steunfunctie bibliotheken moet bediscussieerd worden. Cultuureducatie is van 

groot belang. De rolverdeling moet duidelijk zijn. De provincie moet ondersteunen en er op toezien 

dat cultuureducatie niet eenzijdig is en toegankelijk is voor iedereen. De cultuurnota moet duidelijk 

maken waar de provincie op inzet, wat zij wil bereiken, hoe dat gemeten wordt en wat met de 

conclusies gedaan wordt. De SGP vindt het uit financiële overwegingen mogelijk om beeldende 

kunst, podiumkunst en landschapskunst achterwege te laten.  

 

Gedeputeerde Dijksma: ambtelijk is geprobeerd een samenvatting te maken van hetgeen in de 

commissie samenleving is gezegd. GS heeft dit als bespreekstuk behandeld. Het kader is voor GS 

goed uit te voeren. Er blijkt in deze commissie nog een aantal wensen. Als daar een meerderheid 

voor is zal GS proberen dit mee te nemen. Daarna wordt de notitie aan het veld voorgelegd. Dat 

wordt teruggekoppeld naar PS waarna GS kan overgaan tot het vaststellen van het beleid. Er is nog 

geen duidelijkheid over wat het rijk wil. Ook het beleid van fondsen staat niet vast. Het jaar 2009 

zal een overgangsjaar worden waarvoor GS extra geld heeft gevraagd om te voorkomen dat 

instellingen door onduidelijkheid tussen wal en schip komen te zitten. Spreiding is ook voor het 

college een belangrijk punt; daarop wordt ingezet richting het ministerie. Er is een landelijke 

discussie in het kader van cultuureducatie over toekenning van gelden aan instellingen door rijk dan 

wel provincie; GS vindt dat de provincies dit moeten doen. Het rijksgeld voor cultuureducatie wordt 

helaas niet op basis van echte kengetallen aan gemeenten toegekend. De gedeputeerde dringt hier 

wel op aan bij de minister. Voor de beeldende kunst in de andere gemeenten moeten 

mogelijkheden blijven bestaan maar vooral in vervolg op initiatieven van de gemeenten. Het 

zevende project landschapskunst zal pas over twee jaar in uitvoering komen; landschapskunst is een 

langdurig project. De gedeputeerde is niet van plan iets over kwetsen in de uitwerking op te nemen. 

Er zijn algemene fatsoensnormen waaraan men zich moet houden. Bundeling van de steunfuncties is 

belangrijk om meer middelen over te houden. Kleine aanvragen zijn mogelijk maar de aanvraag 

moet wel goed gemotiveerd zijn. De aanvragen cultuureducatie waren niet voldoende onderbouwd. 

Over te late aanvragen wordt gecommuniceerd. 

 

Tweede termijn  

De PvdA vraagt de andere fracties wat zij financieel over hebben voor landschapskunst. De fractie 

vraagt zich af of opvattingen over wat kwetsend is wel verwoord kunnen worden. 

Het CDA hecht waarde aan landschapskunst en cultureel erfgoed. Cultuureducatie is belangrijk met 

een regisserende rol voor de provincie. De procesaanpak ziet er goed uit. Wordt de planning 

gehaald? Vervaging in de rollen moet worden voorkomen. Er is nog een – elders gestelde - vraag over 

de directe subsidierelatie provincie en steunfunctie. 

De ChristenUnie kan zich vinden in de uitleg van de gedeputeerde, wellicht dat in de introductie 

van de nota wordt uitgelegd hoe wordt omgegaan met kwetsende kunst. Bij bezuinigingen zou van 

een achtste landschapskunstwerk kunnen worden afgezien; wat er is moet wel goed bewaard 

blijven.  

De VVD heeft geen concreet bedrag voor landschapskunst voor ogen. Dat is vandaag ook niet aan de 

orde. Wat is de reden dat het budget voor websites niet meer beschikbaar is?  

 

Ambtenaar: Het budget bleek onvoldoende voor de beoogde uitvoerder. Een andere uitvoerder 

heeft zich niet gemeld. Het budget is vervolgens gesneuveld in een bezuinigingsronde. 

Gedeputeerde Dijksma: de planning is afhankelijk van besluitvorming door PS, duidelijkheid van het 

rijk en een voortvarende aanpak door GS en het ambtenarenapparaat. De verwachting is dat de 

planning gehaald wordt.  
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De voorzitter concludeert dat het stuk inspraakrijp is en naar het veld kan. De procesgang is 

duidelijk. Als er relevante informatie is vanuit het rijk wordt dit gecommuniceerd met de Staten. 

 

d. Vragenronde 

De ChristenUnie: de dagtocht op 31 mei is niet doorgegaan in verband met afwezigheid van de 

gedeputeerde? 

Gedeputeerde Dijksma: dat is niet het geval. Er waren slechts twee aanmeldingen. 

De ChristenUnie: aanmelden was niet nodig, men hoefde zich slechts af te melden. 

De voorzitter: na de grote vakantie zal het beter gaan. 

 

12. Rondvraag 

De VVD wil graag een nieuwe datum voor de archeologie-excursie en een brief aan de ex-

statenleden met excuus over de korte uitnodigingstijd en informatie over de gewijzigde 

excursielocatie. De griffie zou aan de bel moeten trekken als blijkt dat er te weinig deelname is.  

De voorzitter: de ex-statenleden hebben al excuses gekregen in de brief. 

GroenLinks: wanneer komt de termijnagenda? 

De voorzitter: hopelijk na de zomer en wellicht zeker na 1 november. 

Mevrouw Venselaar (PvdA) meldt dat dit haar laatste commissievergadering is geweest. Zij heeft erg 

genoten van het werk. 

De voorzitter bedankt haar namens de commissie voor de prettige samenwerking. 

 

13. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering 19.20 uur. 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 11 september 2008, 

de commissiegriffier,                         de voorzitter, 

 

 

 


